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Slovenia ar putea
cere sprijin financiar
pentru bãnci

Guvernatorul bãncii centrale a
Sloveniei, Bostjan Jazbec, a afirmat
cã va lua în considerare solicitarea
unui ajutor financiar extern, în cazul
în care costurile de finanþare ale þãrii
rãmân ridicate.

Guvernatorul Bãncii Sloveniei a
dat, însã, asigurãri cã autoritãþile de
la Ljubljana fac totul pentru reduce-
rea costurilor de finanþare. “Dacã
aceste eforturi nu vor avea succes,
existã posibilitatea sã solicitãm aju-
tor prin diverse programe”, a adãu-
gat Bostjan Jazbec.

Bãncile slovene, deþinute în prin-
cipal de stat, sunt afectate de credite
neperformante în valoare de cel pu-
þin 7,5 miliarde euro, echivalentul a
22,5% din PIB.

Banca Sloveniei estimeazã cã
PIB-ul þãrii va scãdea cu 2,6% anul
acesta, faþã de un declin de 1,9%, an-
ticipat în aprilie.

Fitch: Recapitalizarea
bãncilor din Cipru ar
trebui sã readucã
încrederea în sistem

Finalizarea recapitalizãrii ºi re-
structurãrii bãncilor din Cipru ar
trebui sã îmbunãtãþeascã încrede-
rea ºi sã contribuie la stabilitatea
sistemului, potrivit agenþiei de
evaluare Fitch. Aceasta avertizea-
zã, însã, cã bãncile din Cipru rãmân
vulnerabile la riscurile legate de fi-
nanþare ºi lichiditate, ºi sunt expu-
se la presiuni semnificative pri-
vind calitatea activelor ºi profita-
bilitatea, pe fondul recesiunii eco-
nomice.

V.R.

RÃMÂNE CUM AM STABILIT: BANII, PÂNÃ
LUNI

Gruia Stoica: “Privatizarea
CFR Marfã se va termina
tipic românesc”

Privatizarea CFR Marfã se va
termina într-un mod tipic
românesc, anticipeazã omul

de afaceri Gruia Stoica, proprietarul
Grup Feroviar Român (GFR) - com-
pania desemnatã câºtigãtoare în ca-
drul licitaþiei pentru vânzarea pa-
chetului de 51% din acþiunile opera-
torului nostru fero-
viar de marfã.

Domnia sa ne-a
spus, ieri, cã nu intenþioneazã sã
achite întreaga sumã pentru achiziþia
societãþii de stat decât dupã ce Con-
siliul Concurenþei (CC) va emite
avizul pentru aceastã tranzacþie.

Afirmaþia fãcutã de Gruia Stoica
vine în contextul în care Guvernul
nu a luat în discuþie, ieri, aºa cum
preconiza, proiectul de prelungire a
termenului pentru privatizarea CFR
Marfã.

Potrivit unor surse oficiale citate
de Mediafax, pentru zilele urmãtoa-
re nu este preconizatã desfãºurarea
unei ºedinþe speciale de guvern pen-

tru discutarea acestui caz.
Ministerul de Justiþie a dat aviz

negativ, zilele trecute, proiectului
pentru prelungirea termenului de
privatizare a companiei CFR Mar-
fã, lansat în dezbatere pe site-ul Mi-
nisterului Transportului, dupã cum
ne-au spus unele surse apropiate si-

tuaþiei.
În aceste con-

diþii, potrivit Ho-
tãrârii de Guvern care a intrat în vi-
goare la data de 14 august ºi care
impune un termen de 60 de zile
pentru finalizarea acestei procedu-
ri, GFR ar trebui sã depunã întrea-
ga sumã de bani pânã luni, 14 oc-
tombrie, în caz contrar contractul
de privatizare desfiinþându-se “de
plin drept, fãrã a mai fi necesarã
punerea în întârziere, fãrã orice
altã formalitate prealabilã ºi fãrã
intervenþia instanþei”.

EMILIA OLESCU
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DIN NOU SCANDAL LA SIBIU

Surse: Popoviciu ºi
Dimofte vor sã se implice
în conducerea SIBEX
l Acþionarii ar putea discuta revocarea preºedintelui
Dan Simionescu

Doi acþionari Sibex vor revo-
carea din funcþie a actualu-
lui preºedinte Dan Simio-

nescu ºi a administratorului Darie
Moldovan ºi au cerut completarea
ordinii de zi a Adunãrii Generale
din 25/26 octombrie, potri-
vit unui raport. Consiliul de
Administraþie va analiza ce-
rerile primite de la Delta So-
lar Investment, care deþine
4,04% din Sibex, ºi Kristin,
care deþine 1,52%.

Se pare cã o parte din ac-
þionarii Sibex ºi-ar dori ca
lucrurile sã se miºte mai re-
pede la bursa sibianã ºi sunt
nemulþumiþi de lentoarea
preºedintelui bursei.

Având în vedere cã au fost
solicitate revocãrile lui Dan Simione-
scu, susþinut de SIF Transilvania, ºi a
lui Darie Moldovan, de la SSIF Bro-
ker, se contureazã, din nou, douã tabe-
re: pe de o parte, SIF-urile ºi SSIF
Broker, iarpedealta, acþionarii coagu-
laþi în jurul omului de afaceri Bogdan
Baloºan ºi a grupului Gabriel Popovi-
ciu - Radu Dimofte, care ar fi bãtut
palma,potrivitunorzvonuridinpiaþã.

Disensiunile ar fi pornit de la gre-

cul cooptat în Consiliul Sibex, pe
care Dan Simionescu nu l-ar mai
dori în continuare în Consiliu.

Sibex l-a adus ca membru provi-
zoriu în Consiliul de Administraþie,
pe Petros Iakovou, CEO la Helleni-

camerican Securities&Asset Mana-
gement, iar acþionarii ar urma sã de-
cidã validarea sa pe post.

Grecul a venit în contextul în care
bursa sibianã purta negocieri sã se
conecteze la Contrapartea Centralã
Helex. În prezent, cele douã instituþii
trebuie sã mai semneze contractul.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 5)

START LA EXPLORAREA GAZELOR DE ªIST

Mai multe regiuni din þarã,
în vizorul cãutãtorilor de
gaze de ºist
l Dupã Bârlad, Chevron prospecteazã ºi în Constanþa l Posibilele efecte nocive:
micro-seisme, contaminãri ale apei, risc sporit pentru apariþia cancerului

D upã ce a obþinut, recent,
acordul autoritãþilor sã
monteze prima sondã în

Bârlad, în vederea explorãrii ga-
zelor de ºist, compania america-
nã Chevron a demarat proceduri-

le de explorare ºi în judeþul Con-
stanþa.

Prospecþiuni SA, compania con-
trolatã de Ovidiu Tender, care efec-
tueazã studiile geofizice pentru Che-
vron, a început prospectarea la circa

40 km de Constanþa, în perimetrul
localitãþilor Plopeni ºi General Scã-
riºoreanu.

ALEXANDRA CRÃCIUN

(continuare în pagina 3)

DOI BROKERI ANALIZEAZÃ FUZIUNEA

SSIF Broker ºi BT Securities atenteazã
supremaþia Swiss Capital în topul brokerilor
l Grigore Chiº: “Dacã se va realiza fuziunea, noua companie va rãmâne cotatã
la bursã”

Topul brokerilor,
dominat în ultima
vreme de Swiss

Capital, ar putea sã sufere
modificãri, dacã fuziunea
SSIF Broker cu BT Secu-
rities, care a prins contur,
se va concretiza.

Conducerea SSIF Bro-
ker a anunþat, ieri, cã ana-
lizeazã posibilitatea unei
fuziuni cu BT Securities, din Cluj
Napoca, membrã a Grupului Banca

Transilvania.
Comunicatul transmis BVB nu

ascunde cã scopul operaþiunii este
creºterea cotei de piaþã: “Din analizele
preliminare efectuate, societatea nou
creatã ar ocupa prima poziþie între so-
cietãþile de brokeraj din România, din
punctul de vedere al activelor proprii
ºi s-ar situa între primele trei societãþi
ca ºi cotã de piaþã, ajungând cumulat,
pe primele 9 luni ale anului 2013, la o
cotã de piaþã de 15,28%”.

OCTAVIAN RADU

(continuare în pagina 5)

REACÞII LA IDEEA AVANSATÃ DE MIRCEA URSACHE

Avocaþii: Amendamentul legal ca
SIF-urile sã þinã AGEA cu cvorumuri
mai mici, discutabil
l Dan Stoicescu: “Propunerea lui Mircea Ursache este ca o cutie a Pandorei”
l Cristian Duþescu: “Eu cred cã orice intervenþie a statului (n.r. în activitatea
SIF-urilor) este neconstituþionalã”

SIF-urile au un statut special,
iar modificarea, prin lege, a
cvorumurilor pentru AGEA

faþã de nivelurile stabilite în statute
este discutabilã, considerã avocaþii.

Mircea Ursache, vicepreºedintele
Autoritãþii de Supraveghere Finan-
ciarã (ASF), a declarat, marþi, pentru
ziarul BURSA, cã vrea sã propunã
parlamentarilor un amendament la
Ordonanþa de Urgenþã 32/2012, prin
care SIF-urile sã se alinieze legii
31/1990 a societãþilor comerciale,
astfel încât sã poatã þine Adunãrile
Generale Extraordinare cu cvoru-
muri de 25%, la prima convocare, ºi
20% la a doua.

Potrivit aceluiaºi act normativ, în
actul constitutiv al unei societãþi pot
fi stipulate cerinþe de cvorum ºi de
majoritate mai mari, pe care firmele
din România trebuie sã le respecte.

Avocatul Dan Stoicescu considerã

cã propunerea lui Mircea Ursache ar
putea ascunde o serie de interese ale
unui grup de acþionari. În opinia sa, vo-
inþaacþionarilorar trebuisãprevaleze.

“Dacã acþionarii ºi-ar dori dimi-
nuarea cvorumului, ar participa la
convocarea AGEA ºi ar vota acest
lucru. Voinþa lor este suveranã”, ne-a
precizat avocatul.

Domnul Stoicescu ne-a mai decla-
rat: “Nu ºtiu în ce mãsurã aceastã pro-

punere urmãreºte alte interese. Este
foarte posibil sã marcheze doar înce-
putul pentru o serie de schimbãri care
ar urma sã se producã în zona
SIF-urilor, pe care sã le adopte prin
votul mai puþinor acþionari. Propune-
rea domnului Urscahe ºi eventuala
acceptare de cãtre Parlament ar putea
genera un precedent periculos, acela
de intervenþie a statului în voinþa ac-
þionarilor. Ar deschide o zonã pericu-
loasã, ca o «cutie a Pandorei», în care
cei puþini hotãrãsc pentru cei mulþi.
Eu cred cã ar trebui respectate preve-
derile Legii societãþilor comerciale”.
Cu toate acestea, domnia sa considerã
cã, în momentul de faþã, adunarea
unui procent de 75% din acþionari, cât
este stipulat în statutul a patru din cin-
ci SIF-uri, este aproape imposibilã.

VERONICA PLÃCINTESCU
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DOI SENATORI BIHORENI

„Guvernul se spalã pe mâini de reglementarea
gazelor de ºist”

l Senatorii bihoreni cer o lege specialã care sã reglementeze exploatarea
gazelor de ºist ºi sã protejeze cetãþenii l Guvernul ºi Senatul au dat
avize negative iniþiativei legislative a celor doi parlamentari

Comisia de Industrie ºi Servicii din Ca-
mera Deputaþilor a dat ieri aviz nega-
tiv iniþiativei legislative a senatorilor

Valeriu Victor Boeriu ºi Cristian Petru Bodea,
care au propus scoaterea de sub incidenþa ac-
tualei Legi a Petrolului a combustibililor fosili
neconvenþionali (gazelor de ºist). Guvernul,
Senatul ºi Comisia pentru Politicã Economicã
a Camerei Deputaþilor au dat, de asemenea

avize negative. Celor doi parlamentari li se re-
proºeazã cã în proiectul de modificare a Legii
Petrolului nu au inclus analiza de impact eco-
nomic ºi cã nici nu au propus cum trebuie re-
glementatã exploatarea resurselor neconven-
þionale.

ALINA TOMA VEREHA

(continuare în pagina 3)

Doi senatori PNL din Bihor, Valeriu Victor Boeriu ºi Cri-

stian Petru Bodea, au depus, la începutul anului, un

proiect de modificare a Legii petrolului. Cei doi senatori

au cerut scoaterea de sub incidenþa acestei legi a

combustibililor fosili neconvenþionali (gaze de ºist,

gaze din formaþiuni compacte, metanul din straturile

de cãrbune petrolul de ºist). Ei ne-au declarat cã iniþia-

tiva lor nu vizeazã interzicerea exploatãrii gazelor de

ºist, ci forþarea Guvernului sã adopte fie o lege specia-

lã, fie reglementãri de mediu ºi de exploatare speciale.

Senatul, Guvernul, Comisia pentru Politicã Economicã

ºi Comisia pentru Industrie, ambele din Camera Depu-

talilor, au avizat negativ iniþiativa legislativã. Guvernul

ºi parlamentarii considerã cã proiectul de lege trebuie

însoþit de evaluarea impactului economic.
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